
Vastaus kirjalliseen kysymykseen KKV 41/2025 vp 

Vastaus kirjalliseen kysymykseen kielellisten oikeuksien huomioon ot-

tamisesta STEA-avustuksia jaettaessa 

Eduskunnan puhemiehelle 

Eduskunnan työjärjestyksen 27 §:ssä mainitussa tarkoituksessa Te, Arvoisa puhemies, olette toi-

mittanut asianomaisen ministerin vastattavaksi kansanedustaja Johan Kvarnströmin /sd näin 

kuuluvan kirjallisen kysymyksen KK 41/2025 vp: 

Miksi kielellisiä oikeuksia ei ole huomioitu riittävästi STEA-avustuksia koskevassa selvi-

tyksessä ja miten hallitus aikoo korjata tämän puutteen, 

 

millä tavoin hallitus varmisti selvitystä tilatessaan, että siinä huomioitaisiin ruotsinkielisen 

väestön tarpeet, ja miksi tämä ei näy loppuraportissa, ja 

 

miten hallitus suhtautuu 35 000 henkilön suuruista väestöpohjaa koskevaan kriteeriin, mi-

ten hallitus arvioi tämän kriteerin vaikuttavan kolmannen sektorin ruotsinkielisiin toimijoi-

hin ja miten niiden selviytyminen aiotaan turvata? 

Vastauksena kysymykseen esitän seuraavaa: 

Kirjallisessa kysymyksessä viitataan sosiaali- ja terveysjärjestöjen avustustoiminnan edellytyk-

siä ja linjauksia koskevaan selvitykseen. Kyseessä on selvityshenkilön ehdotus, jota arvioidaan 

parhaillaan poliittisessa käsittelyssä. 

 

STEA-avustuksilla edistetään ihmisten terveyttä ja sosiaalista hyvinvointia. STEA noudattaa 

toiminnassaan yhdenvertaisuuslakia. Avustusharkinnan kriteerit ovat kaikille avustuksen haki-

joille samat. 

 

STEAn avustusehdotuksen valmistelussa käytetään kokonaisharkintaa, jossa huomioidaan tar-

jottavan tuen ja avun saatavuus haetulla toiminta-alueella sekä muu toimintaympäristötieto, 

avustuksen hakijan toiminnan laatu ja laajuus sekä toiminnan aiempi tuloksellisuus. Väestöpoh-

jan koko ei sellaisenaan ratkaise avustamista. 

Helsingissä 12.3.2025 

Sosiaali- ja terveysministeri Kaisa Juuso 


